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آبی ها، کتابی به سوی دریا
گروه فرهنگی- جواد لگزیان: 
از هالینوبلس شهری با قدمت بسیار 
قلمرو هارون الرشــید  در غربی ترین 
خلیفه عباسی، یک پزشک مسیحی 
با شــنیدن کرامات امام رضا)ع( عزم 
 دیدار با هشــتمین امام شــیعیان را 
دارد. اما ســواران خلیفه در پی زکریا 
پزشک رومی هستند تا او را به دربار 

ببرند. 
با  آبی ها حکایت زکریاســت که 
لبــاس عربی و لهجــه ای نزدیک به 
کوچــه و محلاتی که از آن می گذرد 
به شوق رویت خورشید در مسیرهای 

ناهموار و ناشناخته به پیش می رود. با آبی ها می توان با زکریا همسفر شد و به 
سوی دریا رفت و دریا شد.

از فرازهای باشکوه این کتاب مرور لحظات درس آموز و پرتلاطمی است که 
در آن سردار لشگر هارون الرشید به منزل امام رضا)ع( می رود تا طبیب رومی را 

که در این خانه نورانی پناه گرفته بود، شخصا به دربار تسلیم کند... 
نویسنده این کتاب ماندگار، انسانی وارسته و سرشار از فضیلت های اخلاقی، 
استاد زنده یاد سعید تشکری اســتاد بزرگ داستان نویسی مشهد است که در 
۱۹ بهمن ۱۴۰۰ درگذشــت. در تمام کتاب های سعید تشکری عشق به امام 
مهربانی موج می زند و همه نوشــته های او حکایتهایی است بی نظیر از زیبایی 
معنوی فرهنگ رضوی. کتاب آبی ها نوشته استاد زنده یاد سعید تشکری را در 
۱۲۸ صفحه و با قیمت ۱۲۰ هزار تومان انتشــارات به نشر رهسپار بازار کتاب 

کرده است.

پیشنهاد

بازگشت »باغ شادونه« به تلویزیون

»باغ شــادونه« با اجرای خاله شادونه با محوریت خانواده و کودکان از فردا 
جمعه ـ ۳۰ شهریور ماه ـ هر هفته روی آنتن می رود.

به گزارش ایســنا به نقل از روبط  عمومی شبکه دو سیما، »باغ شادونه« با 
اجرای ملیکا زارعی و با محوریت خانواده و کودکان از جمعه ـ ۳۰ شهریور ماه 
ـ به صورت روتین هر هفته جمعه ها حوالی ســاعت ۱۵ روانه آنتن شــبکه دو 
سیما می شود. در هر قسمت از این برنامه ماجراهای جدیدی اتفاق می افتد که 
مهارت های کودکانه و ارزش خانواده را در قالب داستان هایی شاد و هیجان انگیز 
به بچه ها آموزش می دهد. حضور کودکان در باغ شادونه از دیگر آیتم های این 
برنامه است. »باغ شــادونه« کاری است از گروه کودک و نوجوان شبکه دو به 
تهیه کنندگی سید محســن مناجاتی و کارگردانی علی مختارزاده و با اجرای 
خاله شــادونه )ملیکا زارعی( که جمعه ها حوالی ساعت ۱۵ میزبان مخاطبان 

شبکه دو سیماست.

تلویزیون

همزمان با آغاز هفته دفاع مقدس
 بزرگترین ورکشاپ هنرهای تجسمی 

در برج آزادی برگزار می شود
گروه فرهنگی: به مناسبت هفته 
دفاع مقدس ورکشــاپ ویژه ای فردا 
جمعه ۳۰ شــهریور از ساعت ۱۰ تا   
۱۴ در کافه گالری برج آزادی برگزار 

می شود.
 این رویداد هنــری با حضور۲۰ 
هنرمنــد با موضوع  پرتره شــهدای 
محله به مناسبت هفته دفاع مقدس 
و با هدف گرامیداشــت یاد و خاطره 
شــهدای دفاع مقــدس و همچنین 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در بین 

نسل جوان برگزار می شود.
در این ورکشــاپ با تکنیک های 

مختلف نقاشی و طراحی، پرتره هایی از شهدای هشت سال دفاع مقدس کشیده 
می شود.

بازگشت جیمز کامرون 
با »آخرین قطار به هیروشیما«

جیمز کامرون »آخرین قطار به هیروشیما« را به عنوان فیلم بعدی سینمایی 
خود می سازد.

به گزارش برنا؛ کامرون امتیاز رمان چارلز پلگرینو با نام »ارواح هیروشیما« 
را خریداری کرده است. ورایتی نوشت، داستان فیلم کامرون درباره مردی است 
که آخرین بازمانده بمباران هیروشــیما است و سوار قطاری به مقصد ناکازاکی 

می شود و از انفجار هسته ای شهرش در امان می ماند.
جیمــز کامرون از کتــاب »آخرین قطار به هیروشــیما« را به عنوان منبع 
اصلی داستان پروژه بعدی خود استفاده می کند. او به محض پایان یافتن تولید 
چندگانه »آواتار« به سراغ ساخت این فیلم می رود. کامرون گفته که دو کتاب 
»آخرین قطار به هیروشــیما« )۲۰۱۵( و »ارواح هیروشــیما« را به یک فیلم 
سینمایی تبدیل خواهد کرد. کتاب  »ارواح هیروشیما« چارلز به روز انفجار بمب 
در هیروشیما و دو روز پس از آن در ماه اوت سال ۱۹۴۵ می پردازد که آمریکا 

روی سر مردم در ژاپن بمب ریخت و دنیا را تا ابد تغییر داد.
کامرون عنوان کرده اســت: »این موضوعی اســت که می خواســتم درباره 
آن فیلم بســازم و با نحوه ســاخت فیلم در این سال ها در کلنجار بودم. من با 
تسوتوموتو یاماگوچی ملاقاتی داشتم که بازمانده بمباران هیروشیما و ناکازاکی 
است. درست چند روز پیش از مرگ یاماگوچی او را دیدم. در بیمارستان بود. او 
مسوولیت روایت داستان زندگی شخصی خود را بر دوش ما گذاشت. من باید 

فیلم را بسازم. نمی توانم چشم از حادثه بردارم.«

برج آزادی

سینمای جهان

ستاره پسیانی نمایش نیمه تمام پدرش را 
کارگردانی می کند

ســتاره پســیانی نمایش »جزیــره   ی لؤلــؤ« را که به 
کارگردانی هنرمند فقید، آتیلا پســیانی آغاز شده بود؛ با 

اجرای آن به پایان می رساند. 
به گزارش برنا؛ نمایش »جزیره ی لؤلؤ« به نویســندگی 
آرش نعیمیان و خسرو پسیانی که پیش از این قرار بود به 
کارگردانی هنرمند فقید، زنده یاد آتیلا پسیانی به صحنه 

برود، با کارگردانی ستاره پسیانی ادامه پیدا خواهد کرد.
طراحان  و عواملی  که ســتاره پسیانی را در این نمایش 

همراهی می کنند عبارتند  از:
نورالدیــن حیدری ماهر )مجری  طرح(، امیر حســین 
دوانی )طراح صحنه(، شــیما میرحمیدی )طراح لباس(، 
ایمان امیدواری )طراح گریم(، بابک کیوانی )طراح موسیقی 
و صدا(، هومن مرتضوی )طراح گرافیک(،  مصطفی شــب 
خوان )طراح حرکت(، نیلوفر نقیب ســاداتی و محمدرضا 
رحمتی )طراحان  نور(، صمــد طالقانی )امور بین  الملل(، 
سیما خوشنویس )دســتیار کارگردان و برنامه  ریز(، شیما 
مرادی )منشــی صحنه(، اشــکان زیبائیان و ایمان نیک 
خــو )مدیران صحنه(، کیارش مســیبی )عــکاس(، امید 
امین، ســمانه ابراهیم زاده، شیما هاشمی و ماهرخ ولی فرد 
)دســتیاران  طراح لباس(، مصطفی خدابخشــی )دوخت 
لباس(، مجید متقی )ســاخت آکسسوار(، محمد حسین 
نفری آزاد، مهدی نفری آزاد، کیارش حاجی زاده و حسین 

رجبی )ساخت  دکور(، امیر قالیچی )تبلیغات  مجازی(
گروه بازیگران نمایش »جزیره ی لؤ لؤ« به زودی معرفی 

خواهند شد.

»ویلای موروثی« 
به پخش آنلاین رسید

فیلم »ویلای موروثی« به کارگردانی نیما هاشــمی، از 
پنجشنبه ۲۹ شــهریور در همه پلتفرم های پخش آنلاین 

قرار می گیرد.
به گزارش برنا؛ فیلم »ویلای موروثی« به کارگردانی نیما 
هاشمی و با بازی خشایار راد و مریم امیرجلالی به پلتفرم ها 

می آید و از ۲۹ شهریور عرضه می شود.
نیما هاشمی تجربه کارگردانی فیلم های »دارچین تلخ«، 
»زیر ســیگاری« و نمایش هایی، چــون »تولد جهنمی«، 
»میان پــرده«، »باغ آلبالو«، »مرگ«، »پزشــک نازنین« 
را دارد. »ویلای موروثــی« ماجرای خانواده باغبانی به نام 
اردشــیرخان دوگوشــمال را به تصویر می کشد که در پی 

اتفاقاتی، ویلایی به عنوان ارثیه به او می رسد.
در خلاصه داســتان این اثر آمده اســت: اردشیرخان 
دوگوشــمال در پی اتفاقات تلخ و شــیرین که سرنوشت 
خانــواده اش را تحت شــعاع قرار داده، بایــد برای ویلای 

موروثی تصمیماتی اساسی بگیرد.
 خشــایار راد، مریــم امیرجلالــی، ســیروس همتی، 
آتش تقی پــور، فرحناز منافی ظاهر، نیما هاشــمی، یلدا 
 علوی، هستی ســاعی مقدم، علیرضا نجفی، پویا جعفری 
از جمله بازیگرانی هســتند کــه در این اثر به ایفای نقش 

پرداختند.

آغاز اکران »ببعی قهرمان« از ۴ مهر

انیمیشــن ســینمایی »ببعی قهرمان« از ۴ مهرماه در 
سینماهای سراسر کشور اکران می شود.

به گزارش ایلنا، انیمیشن ســینمایی »ببعی قهرمان« 
به کارگردانی حسین صفارزادگان و میثم حسینی و تهیه 
کنندگی محمدمهدی مشکوری از ۴ مهرماه در سینماهای 

سراسر کشور روی پرده می رود.
در آستانه اکران سراسری »ببعی قهرمان«، از پوستر این 

انیمیشن سینمای با طراحی میکائیل براتی رونمایی شد.
این انیمیشن سینمایی که پیش از این نسخه سریال آن 
مورد استقبال مخاطبان به ویژه کودکان قرار گرفته بود، با 

تکنیک سه بعدی طراحی و ساخته شده است.
انیمیشــن ســینمایی »ببعی قهرمان« ســعی دارد تا 
مخاطب خود را به باور مفهوم »خواســتن توانستن است« 

برساند. 
»ببعی قهرمان« پیش از این در چهل و دومین جشنواره 
بین المللی فیلم فجر دیپلم افتخار بهترین انیمیشن را از آن 
خود کرده بود و از چهارشنبه ۴ مهرماه اکران عمومی خود 
را آغاز می کند. این انیمیشن سینمایی که با آغاز اکران های 
بین المللی خود راهی کشورهای آذربایجان و قزاقستان شد، 
محصول سازمان هنری رسانه ای اوج است که با مشارکت 
مؤسسه »قاب رؤیا« و همکاری شرکت رایمون مدیا تولید 

شده است.

نمایش

نمایش خانگی

انیمیشن

رهبر میهمان ارکســتر سمفونیک 
تهران بر اهمیــت حمایت مالی از این 
تاکید کرد و اظهار کرد که  ارکســتر 
به  نسبت  ایران  در  ارکستر  نوازندگان 
سایر اقشــار موسیقی کمترین درآمد 

را دارند.
آرش گوران از دیشــب )۲۸ شهریورماه( 
تا فردا )جمعه ۳۰ شهریورماه( به مدت سه 
شب به همراه ارکستر سمفونیک تهران روی 

صحنه است.
گــوران، به ســبب آوازه ای که در حوزه 
رهبری ارکســتر دارد، گزینه مناسبی برای 
هدایت ارکستر ســمفونیک تهران به شمار 
می رود و می تواند کمک شایانی به ارکستر 
در جهت ارتقای ســطح کیفی آن داشــته 

باشد.
بــه همین جهت ایســنا درباره وضعیت 
کنونی ارکســتر ســمفونیک تهران و البته 
ارکستر خود او؛ یعنی ارکسترج فیلارمونیک 
تهران با او گفت وگویی داشــته است که در 
ادامه گزیده ای از این گفت وگو را می  خوانید:
ارکســتر فیلارمونیــک تهران به 
رهبری شما از ارکسترهای مهم کشور 
به شــمار می رود که برنامه های خوبی 
برده است. مدتی است  را روی صحنه 
اما این ارکســتر فعالیتی ندارد؛ علت 

چیست؟
ایــن ارکســتر از ســال ۹۰ برنامه های 
مختلفــی را بــا رپرتوارهایی کــه خیلی از 
آنها در ایران اجرا نشــده بــود، برگزار کرد. 
همچنیــن سولیســت های مختلفــی را از 

کشورهای مختلف به عنوان مهمان دعوت 
کــرد و برنامه هایــی را روی صحنه برد که 
برای مخاطب تازگی داشت.اکنون هم اتفاق 
خاصی برای این ارکســتر رخ نداده و هنوز 
پابرجاســت. منتهی بعد از آخرین کنسرت 
خود در ســال ۹۸ ضرر زیــادی را متحمل 
شــدیم؛ زیرا زمــان برگزاری کنســرت ها 
مصادف شــد با شــیوع ویــروس کرونا که 
مجبور به لغو کردن کنسرت های خود شدیم 
و نتوانســتیم فعالیت را ادامه دهیم.در حال 
حاضر امــا به فکر طراحی برنامه های جدید 

برای مخاطبان هستیم.
یعنــی این کنســرت ها چه زمانی 

برگزار می شوند؟
تلاش ما این بود که امســال با رپرتواری 
متفاوت روی صحنه برویم ولی برای این کار 
ابتدایی بودیم.  نیازمند تأمین هزینه هــای 
حال اگر بتوانیم آن هزینه ها را تأمین کنیم 
و حمایت مالی داشــته باشیم امسال و اگر 

نشد سال دیگر حتما روی صحنه می رویم.
ارکستر ســمفونیک تهران مدت ها 
است که در بی برنامگی به حیات خود 
ادامه می دهد؛ با ایــن وجود وضعیت 

ارکستر را چگونه توصیف می کنید؟
نوازندگان ارکســتر، آنقدر پر از پشتکار، 
همت، تلاش و بدون حاشــیه هســتند که 
یکی از انگیزه های جدی من برای همکاری 
با ارکســتر ســمفونیک تهران آنها بودند.
نوازندگان این ارکستر خسته نمی شوند و در 
هر تمرین تا لحظه آخر با من همراه هستند. 
من از اینکه نوازندگان ارکســتر تمام تلاش 

خود را می کنند، احساس رضایت دارم.
این ارکســتر با چه نوع تمرین و در 
چه صورتی می تواند یک اجرای خوب 

را روی صحنه ببرد؟
هر تمرینی به رهبر ارکستر و برنامه ریزی 

رهبر برای ارکستر بستگی دارد.
همــکاری من با یک ارکســتر به دلیل 
اینکــه از نوازندگان می خواهم توجه زیادی 
به جزئیات رپرتوار داشــته باشند، تمرینات 
سختی را به همراه خواهد داشت. حال اگر 
نوازنــده ای حرفه ای نباشــد و به هر دلیلی 
احســاس کند نیازی به تمریــن ندارد، به 
مشــکل می خوریم که تا البتــه تاکنون به 
چنین مســئله ای در تمریناتم با ارکســتر 
ســمفونیک تهران برخورد نکرده ام. منتهی 
هر رهبر باتوجه به نیازها و توانایی ارکستر و 
رپرتواری که انتخاب می کند، یک استراتژی 
تمرین برای ارکستر ترسیم می کند که باید 

براساس آن پیش بروند.
گفته می شــود حقــوق نوازندگان 
ارکستر پایین اســت. نظر شما درباره 

این امر چیست؟
نوازندگانی که در ارکســتر ســمفونیک 
تهران ســاز می نوازند قطعا از بین بهترین 
نوازندگان این کشور گلچین شده اند و باید 
بالاترین دستمزد را دریافت کنند. نوازندگان 
ارکستر در ایران نســبت به سایر قشرهای 
را  نوازندگان موســیقی، کمترین دستمزد 

دریافت می کنند. 
درصورتی کــه این افراد ســال ها برای 
آموختن نواختن ساز خود زحمت کشیده اند 

و اکنون مستحق بیشترین دستمزد ممکن 
هستند تا مجبور نشــوند جای دیگری کار 
کننــد و تماما انرژی خود را برای ارکســتر 

بگذارند.
با خواننده های متفاوتی کار  شــما 
کرده اید. به نظر شــما، آیا صدای هر 
خواننــده ای قابلیت اجرا با ارکســتر 
ســمفونیک را دارد؟ برخی از صداها 
شــاید  و  ندارند  را  لازم  ســازگاری 
مناسب تر  اســتودیو  یا  تدریس  برای 
باشــند. این بین چرا از برخی صداها 
مانند علی اصغر شــاهزیدی، سبحان 
مهدی پور، رضا مهرآذر و... اســتفاده 
موضوع  این  درباره  کمی  نمی شــود. 

بیشتر توضیح دهید؟
من در دو ســال اخیر تجربه همکاری با 
همایون شــجریان و رهبری ارکستر ایشان 
را بر عهده داشــتم. ما حدود ۷۰ کنســرت 
در قاره هــای مختلــف از جمله اســترالیا، 
کانادا، اروپــا و ایران برگزار کردیم. همایون 
شــجریان را یکی از توانمندترین و بهترین 
خواننده های ایران در حال حاضر می دانم. او 
نه تنها به دلیل شناخت عمیقش از موسیقی 
و آواز، بلکــه به خاطر شــخصیت هنری و 
تلاشــی که برای کیفیت اجرای خود دارد، 
قابل احترام اســت. به عقیــده من همایون 
شجریان یکی از بهترین گزینه ها برای اجرا 

با ارکستر سمفونیک است.
وقتی درباره ارکستر سمفونیک صحبت 
می کنیم، باید توجه داشته باشیم که با یک 
زبان جهانی در موســیقی روبه رو هستیم. 
موســیقی یک زبان بین المللی و بدون مرز 
اســت. باید بپذیریم که ایــن زبان می تواند 
فرهنگ های مختلف را به هم نزدیک کند و 
گفت وگوی فرهنگی ایجاد کند. عدم پذیرش 
این موضوع باعث می شــود که از پیشرفت 
باز بمانیم و در عرصه جهانی هنرمندانمان 

نتوانند رشد کنند.
آیا تالار وحدت بــرای اجرای یک 

ارکستر سمفونیک مناسب است؟
تالار وحدت به دلیــل عمق خیلی زیاد 
صحنه و ســقف خیلی باز و بلندی که دارد، 
چندان برای اجرای ارکسترال مناسب نیست 
مگر اینکه تمهیداتی برای این کار سنجیده 
شــود؛ مثل حضور رفلکتورها. خواهشم این 
است که به فکر ترمیم و ساختن رفلکتورها 
برای این سالن باشند؛ چون این سالن خانه 
ارکسترها است ولی صدایی که یک ارکستر 
نیاز دارد در این سالن داشته باشد را ندارند.

در فاصله کمتر از ۲ هفته تا پایان مهلت کشورها 
برای معرفی نماینده خود به اســکار ۲۰۲۵، سینمای 
هنوز  اســتاندارد محدود،  نامزدهای  با وجود  ایران 
نماینده نهایی خود را معرفی نکرده اســت. این در 
حالی است که نماینده سینمای ایران باید در فاصله 
کوتاه تا نیمه آذرماه، گام های بلندی در مسیر اکران 
اروپایی، اقبال در فصل جوایز و نمایش برای طیفی از 

داوران آکادمی اسکار بردارد.
کمتر از ۲ هفته دیگر تا معرفی نمایندگان کشــورها به 
آکادمی اســکار زمان باقی مانده و متاســفانه به رغم اینکه 
یک سوم کشورهایی که همواره به آکادمی، فیلم می فرستند، 
نسبت به اعلام نماینده خود اقدام کرده اند اما کمیته انتخاب 

سینمای ایران هنوز اثری را به اسکار معرفی نکرده است.
لطمات این تاخیر با توجه به اینکه ایران برای امســال، 
فیلم های درخور چندانی که با استانداردهای اقبال در اسکار 
همخوانی داشــته باشد، ندارد، بیشتر شــده است چرا که 
می شــد از فرصت شهریورماه، اســتفاده بهینه تری به عمل 
آورد و نماینده ســینمای ایران برای اســکار ۲۰۲۵ را برای 

حضور در فصل جوایز و تور اکران اروپایی، آماده کرد.
کشــورها در حالــی تــا ۱۱ مهرمــاه فرصــت دارند تا 
نماینــده خــود را به آکادمــی معرفی کنند که فهرســت 
ابتدایی نامزدهای شــاخه بهترین فیلم های بین المللی، ۲۷ 
آذرماه معرفی می شــود و این بدین معنی اســت که فیلم 
ایرانی تا اواســط آذرماه فرصــت دارد تا با ترفندهایی چون 
اکران هدفمند در چند کشــور مهم اروپایــی و آمریکایی، 
خبرسازی هایی را در رسانه ها به راه بیندازد. همچنین باید 

تدابیری اندیشیده شود تا فیلم برای جمع کثیری از حدود 
۱۱ هزار داور آکادمی اسکار نمایش داده شود و آنها بتوانند 
تصویری از این فیلم در ذهن داشــته باشــند چرا که این 
جمعیــت، هیچ گاه تمام حدود ۹۰ فیلم غیرانگلیســی زبان 
را مشــاهده نمی کند و داوری آنها در شــاخه بهترین فیلم 
بین المللی، تابع پارامترهایــی چون حضور و افتخارآفرینی 
در جشــنواره های تراز اولی چون کن و ونیز و میزان اقبال 
در فصل جوایز اســت. البته که در این بین، بازوهایی چون 
خبرسازی در اکران های جهانی نیز می تواند نام فیلم را برای 

داوران برجسته کند. 
تدابیری همچون نمایش یا ارســال فیلم برای جمعی از 
منتقدان نیز می تواند اتفاق های به مراتب خوبی را در مقایسه 

با حیات نرمال فیلم رقم بزند.
حال با توجه به اینکه اثری از ایران در جشنواره رده بالای 

امســال افتخارآفرینی نکرده و فیلمی ایرانی نتوانســته در 
فهرســت اکران  اروپایی و آمریکایی قــرار بگیرد، نماینده 
ســینمای ایران، بر روی کاغذ شانس چندانی برای حضور 
و اقبــال در فصــل جوایز ندارند؛ بنابراین چــه دلیلی دارد 
که انتخاب فیلم تا این انــدازه به تاخیر بیفتد؟ فوریت این 
انتخاب، زمانی که گزینه های بسیارمحدودی برای آن وجود 

دارد، خیلی بیشتر هم می شود.
تا امروز، حدود ۶۰ فیلم در سینمای ایران اکران شده اند 
که تنها ۳ فیلم چرا گریه نمی کنی؟، بی بدن و مست عشق 
تاحدودی می توانند نســبت به مابقی آثار، واجد شــرایط 
محدودی برای انتخاب باشــند. در بین اکران نشــده ها هم 

زمزمه هایی مبنی بر انتخاب رکسانا به گوش می رسد. 
انتخاب نهایی در هر دســته از فیلم های اکران شــده یا 
اکران نشده که باشد، نیازمند قدرت نمایی در ۳ جبهه اکران 
جهانی، فصل جوایز و جلب رضایت طیفی از داوران آکادمی 
است که تمام این موارد، نیازمند برنامه ریزی، هزینه و البته 
طلا دانســتن زمان است که متاسفانه تا اینجا نتوانستیم از 
فرصت یک ماهه شهریور استفاده کنیم و باید دید در ادامه 

چه اتفاق هایی طی دوماه ونیم آینده رخ می دهد.
بــه گزارش ایرنــا، حالا که زمان را تاحدودی از دســت 
داده ایم، نیاز است تا ظرفیت های بین المللی نهادهایی چون 
فارابی، در کنار فیلم انتخاب شده قرار گرفته تا لااقل فرصت 
مهر و آبان، به ســادگی شــهریور از دســت نرود و نماینده 
ســینمای ایران بتواند با اتخاذ تدابیری در زمان باقی مانده، 
حداقل در میان ۱۵ نامزد ابتدایی شــاخه بین الملل اسکار 

۲۰۲۵ قرار بگیرد.

رهبر میهمان ارکستر سمفونیک تهران:

نوازندگان ارکستر در ایران کمترین درآمد را دارند
شجریان یکی از بهترین گزینه ها برای اجرا با ارکستر سمفونیک است

سینمای ایران همچنان به دنبال گزینه مناسب برای معرفی به اسکار ۲۰۲۵

وقتی ویترین سینمایی خالی است!

»خانه مرمتگران« ثبت ملی شد »ئی.تی.« به رادیو سوینا می آید
پژوهشکده  ســاختمان 
حفاظت و مرمت آثار تاریخی 
که حجفرهنگی که به »خانه 
دارد،  مرمتگران« شــهرت 

ثبت ملی شد.
به گزارش ایسنا، پژوهشکده 
حفاظت و مرمــت آثار تاریخی 
فرهنگــی که یک بنــای چهار 
طبقه از آثار معاصر در مجاورت 

موزه ملی ایران اســت، ۱۴ تیرماه ۱۴۰۳ به عنوان بنای واجد ارزش به شماره ۴۸۲ ثبت 
ملی شده است. این پژوهشکده در ۱۴ آذر ۱۳۸۴، پس از گذشت ۱۰۷ سال از ایجاد اولیه 
کارگاه وصالی آثار سفالی در پایگاه باستان شناسی شوش، مرمتگران ایرانی به مرکزی دست 

یافتند که »خانه مرمتگران ایران« نامگذاری شد.
به گفته عبدالرسول وطن دوست، بنیانگذار این مرکز، اندیشه ایجاد یک مرکز تحقیقاتی 
در ســطح جهانی برای حفاظت و مرمت آثار تاریخی فرهنگی و در واقع رشته  دانشگاهی 
حفاظت و مرمت آثار فرهنگی به اولین سال های دهه  پنجاه شمسی بازمی گردد. این ایده 
دنبال شــد تا سرانجام ساختمان پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثار تاریخی-فرهنگی در 
ســال ۱۳۸۴ افتتاح شد. این بنا به واسطه قرار گرفتن بنا در بافت تاریخی و همجواری با 
ساختمان های قدیمی، همچون موزه ملی ایران، وزارت امور خارجه و موزه پست، شکل و 

نمایی همخوان با آنها دارد.

محمدرضــا غفاری فیلم 
ساخته  »ئی.تی.«  سینمایی 
برای  را  اسپیلبرگ  استیون 

نابینایان توضیح دار کرد.
این  هنرآنلاین،  گــزارش  به 
گــروه در تازه تریــن فعالیــت 
خود، نسخه ویژه نابینایان فیلم 
سینمایی کلاسیک »ئی.تی.« به 
کارگردانی استیون اسپیلبرگ را 

پنجشنبه ۲۹ شهریور ماه منتشر می کند. این برنامه قسمت ۳۸ از سینماکلاسیک سوینا 
است که زیرنظر گلاره عباسی تولید می شود.

نظارت متن و ضبط این فیلم به عهده کیوان کثیریان بوده و متن روایت آن را محدثه 
واعظی پور نوشته اســت. این برنامه در استودیو شهر صدای پارسیان با صدابرداری رامتین 

ناهید ضبط شده و مسعود زرگران نیز صدای آن را تدوین و میکس کرده است.
نســخه ویژه نابینایان فیلم ســینمایی »ئی.تی.« روز پنجشنبه ســاعت ۱۹ در سایت 
 ســوینا منتشر می شود. علاقمندان می توانند با مراجعه به پایگاه اینترنتی سوینا به نشانی
www.sevinagroup.com به فایل صوتی فیلم های ســینمایی توضیح دار دسترسی 
داشته باشند. این گروه پیشتر نسخه توضیح دار فیلم های سینمایی کلاسیک »کازابلانکا« با 
صدای سحر دولتشاهی، »دزد دوچرخه« با صدای محسن بهرامی، »بر باد رفته« با صدای 

شبنم مقدمی،  »محمد رسول الله )ص(« با صدای امین تارخ و... را منتشر کرده است.




